
PROTOKOt NR XIX/2016

Z SESJI RADY GMINY BUDZISZEWICE

ODBYTEJ W DNIU 29 GRUDNIA 2016 ROKU

W SALI POSIEDZEN URZE.DU GMINY W BUDZISZEWICACH

Liczba radnych -15

Liczba obecnych - 13

Lista obecnosci stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

Ponadto w obradach udziat wzieli:

Wojt Gminy - Marian Holak

Sekretarz Gminy - Alina Jarecka

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak

zaproszeni goscie zgodnie z listg obecnosci .

Porzadek obrad:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.

2. Przedstawienie porzqdku obrad.

3. Przyj^cie protokotu z poprzedniej sesji.

4. Podj^cie uchwat w sprawach:

1) zmiany budzetu Gminy na 2016 rok,

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice,

3) organizacji wspolnej obstugi finansowej jednostek organizacyjnych zaiiczonych do sektora

finansow publicznych, dla ktorych organem prowadzqcym jest Gmina Budziszewice,

4) uchwalenia budzetu Gminy na 2017 rok,

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice,

6) szczegotowego sposobu i zakresu swiadczenia ustug w zakresie odbierania odpadow

komunalnych od wtascicieli nieruchomosci i zagospodarowania tych odpadow w zamian za

uiszczonq przez wtasciciela nieruchomosci optatQ za gospodarowanie odpadami
komunalnymi,

7) uchwalenia Regulaminu Utrzymania Czystosci i Porza_dku na terenie Gminy Budziszewice.

8) zmiany uchwaty nr XVII/103/2016 Rady Gminy Budziszewice z dnia 29 listopada 2016 roku w

sprawie Gminnego programu przeciwdziatania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar

przemocy w rodzinie na lata 2017-2020,

9) okreslenia wysokosci optat za korzystanie z wychowania przedszkolnego poza czasem

przeznaczonym na bezptatne nauczanie, wychowanie i opieke, dzieci do lat 5,

5. Informacja Wojta o dziataniach podejmowanych w okresie mi^dzy sesjami Rady Gminy.

6. Zapytania i wolne wnioski.

7. Sprawy rozne.

8. Zakonczenie obrad.



PUNKT 1

OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Przewodniczqcy Rady Gminy- Piotr Jagietto- dokonal otwarcia XIX Sesji Rady Gminy Budziszewice, po

czym stwierdzit quorum informujqc, ze na pi^tnastu radnych obecnych jest trzynastu.

PUNKT 2

PRZEDSTAWIENIE PORZ/\DKU OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - przedstawit proponowany porza^dek obrad, po czym

zapytat o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.

PUNKT 3

PRZYJE.CIE PROTOKOtU Z POPRZEDNIEJ SESJI

Protokot Nr XVIII/2016 wytozono do wglqdu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat kto jest za przyj^ciem protokotu z poprzedniej

sesji, w wyniku czego:

• za gtosowato - 13

• przeciw -0

• wstrzymato si^ -0

Protokot z poprzedniej sesji przyjqto.

PUNKT 4
PODJE.CIE UCHWAt W SPRAWACH:

1) zmiany budzetu Gminy na 2016 rok.

Skarbnik Giny - Elzbieta Andryszczak - na wst^pie poinformowata, ze proponuje si$ zwi^kszenie o

kwotQ 41.720,00zt zarowno planu dochodow jak i planu wydatkow budzetu gminy.

Dodata, ze wi^kszosc zmian spowodowana jest koniecznosciq uporz^dkowania budzetu w zwiazku z

koricem roku. Ponadto Gmina musi sama sobie zaptacic podatek od nieruchomosci-drogi

wewn^trzne.

Poinformowata tez, ze plan dochodow po zmianach wynosit b^dzie 9.063.088,83zt, z czego:

- dochody bieza_ce - 8.974.848,83zt,

- dochody majgtkowe - 88.240,00zt.

Plan wydatkow po zmianach: 9.070.251,17zt, z czego:

- wydatki biezqce - 8.386.198,17zt,

- wydatki majqtkowe - 684.053,00zt.

Nast^pnie omowita proponowane zmiany, po czym poprosita o pytania.

Pytari nie zgtoszono.



Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje Rady Gminy.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja nie wniosta uwag do projektu tej uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja pozytywnie zaopiniowata przedmiotowy projekt uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany budzetu

Gminy na 2016 rok, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za przyJQciem -13

• przeciw - 0

• wstrzymato siQ - 0

Uchwatq przyjqto.

Uchwata Nr XIX/107/2016 w sprawie zmiany budzetu Gminy na 2016 rok stanowi zatqcznik do

niniejszego protokotu.

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - omowita zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy.

Objasnienia do zmiany stanowiq zatqcznik do Uchwaty w tej sprawie.

Naste.pnie poprosita o pytania.

Pytari nie zgtoszono.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczgcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie komisji zaakceptowali przedmiotowy projekt.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja nie wniosta uwag do projektu tej uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za przyJQciem -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwatq przyjqto.

Uchwata Nr XIX/108/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice

stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

3) organizacji wspolnej obstugi finansowej jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora

finansow publicznych, dla ktorych organem prowadzacym jest Gmina Budziszewice.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - poinformowata, ze koniecznosc podj^cia tej uchwaty

wynika z brzmienia art.lOa ustawy o samorzqdzie gminnym. Mowi on, ze to Rada Gminy w stosunku

do jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora finansow publicznych okresia, w drodze

uchwaty, w szczegolnosci:

1) jednostki obstuguj^ce;

2) jednostki obstugiwane;

3) zakres obowiqzkow powierzonych jednostkom obstugujqcym w ramach wspolnej obstugi.



Oczywiscie jednostka, organizujqcq obstuge^ jest Urza^d Gminy, zas jednostkami obstugiwanymi sg

Zespot Szkot w Budziszewicach oraz Gminny Osrodek Pomocy Spotecznej.

W ramach wspolnej obstugi jednostce obstugujgcej powierza sie^ w catosci obowiqzki w zakresie

rachunkowosci i sprawozdawczosci jednostek obstugiwanych, prowadzenie obstugi finansowo-

ksi^gowej zaktadowego funduszu swiadczeri socjalnych oraz prowadzenie obstugi ptacowej.

Dodata, ze dotychczas takze Urza^d obstugiwat tej jednostki. Niemniej odbywato si$ to na podstawie

zawartych porozumieh

NastQpnie poprosita o pytania.

Pytah nie zgtoszono.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja opowiedziata SJQ za przyj^ciem uchwaty w tej sprawie..

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze cztonkowie Komisji zaakceptowali przedmiotowy projekt uchwaty.

Przewodniczqcy Komisji - Rady Gminy Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie

organizacji wspolnej obstugi finansowej jednostek organizacyjnych zaiiczanych do sektora finansow

publicznych, dla ktorych organem prowadzqcym jest Gmina Budziszewice, po czym poddat go pod

gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwaia Nr XIX/109/2016 w sprawie organizacji wspolnej obstugi finansowej jednostek

organizacyjnych zaiiczanych do sektora finansow publicznych, dla ktorych organem prowadzqcym jest

Gmina Budziszewice stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

4) uchwalenia budzetu Gminy na 2017 rok.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - omowita zatozenia budzetu gminy.

Stanowiq one czqsc opisowq do uchwaty budzetowej.

Nast^pnie odczytata Uchwaty Nr V/208/2016 z dnia 22 grudnia 2016 roku Sktadu Orzekajqcego

Regionalnej Izby Obrachunkowej w todzi w sprawie opinii o przedtozonym projekcie budzetu Gminy

Budziszewice na 2017 rok.

Przedmiotowa opinia stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

Poinformowata ponadto, ze plan dochodow budzetu w tqcznej wysokosci ustala SJQ w kwocie

9.727.639/OOzt, z czego:

- dochody biezqce w wysokosci - 9.078.231,00zt,

- dochody maj^tkowe w wysokosci - 649.408,00zt.

Plan wydatkow budzetu w tqcznej wysokosci ustala SJQ w kwocie 10.685.031,00zt, z czego:

- wydatki biezqce wynoszq - 8.370.721,00zt;

- wydatki majejtkowe - 2.314.310/00zt.

W budzecie tworzy siQ rezerwy:

- ogolnq w wysokosci - 59.934,00zt,

- celowe w wysokosci - 49.200/00zt.

Planowany deficyt budzetu Gminy wyniesie 957.392/OOzt i zostanie pokryty pozyczkami i kredytami w

ramach ustalonych przychodow budzetu.



tqczna kwota planowanych przychodow budzetu pochodzqca z dlugoterminowych pozyczek i

kredytow wynosic bejdzie 1.153.560,00zt. Rozchody budzetu rowne b^dg 196.168,00zt.

Nast^pnie powiedziata, ze w wykazie rocznych zadah inwestycyjnych zapisane zostaty:
- rozbudowa infrastruktury wodno-sciekowej w miejscowosci Budziszewice,
- rozbudowa chodnika w miejscowosci Re.kawiec,
- rozbudowa oswietlenia placow i ulic na terenie Gminy Budziszewice.

Ponadto zaplanowano srodki na realizacj^ pie^ciu projektow zwiqzanych z przebudowa. drog na
terenie gminy - ul. Kolejowa, ul. Osiedlowa, droga w miejscowosci W^grzynowice, Teodorow i Zalesie
wt^cznej wysokosci 1.036.181,OOzt. Gmina otrzymata na to zadanie 1.036.181,OOzt.

Poza tym planuje s\q realizacj^ takich zadah jak:

- kompleksowy system gospodarki odpadami komunalnymi i niebezpiecznymi dla obszaru Podregionu

Potnocnego Wojewodztwa todzkiego wraz z budowq zaktadu zagospodarowania odpadow. Zadanie

to realizowane jest przez Zwi^zek Mi^dzygminny :Bzura", ktorego cztonkiem jest Gmina
Budziszewice. Wktad Gminy w RealizacjQ tego przedsi^wzi^cia to w 2017 roku 46.837,00zt;

- budowa zero energetycznego pasywnego budynku dydaktycznego przy Zespole Szkot w

Budziszewicach. Limit zobowiajari na to zadanie w latach 2017-2018 wynosi 1.115.916,00zt. Gmina

ztozyta wniosek o dofinansowanie tego zadania z Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojewodztwa todzkiego na lata 2014-2020.

- Odnawialne zrodta energii w Gminie Budziszewice. Przedsi^wzi^cie realizowane jest w latach 2016-
2017. Limit wydatkow do poniesienia w 2017 roku wynosi 217.491,00zt. Gmina ztozyta wniosek o
dofinansowanie zadania z Regionalnego Programu Operacyjnego Wojewodztwa todzkiego na lata
2014-2020.

- Urzqdzenie placu przy Urzejdzie Gminy wraz z modernizacjq budynku gospodarczego. Realizacja

przedsie,wzie,cia to lata 2016-2017. Planowane wydatki na 2017 rok to 10 tysi^cy ztotych;

- Rozbudowa Domu Ludowego w Mierznie. Realizacja przedsi^wzi^cia obejmuje lata 2016-2017. Limit
wydatkow na 2017 rok wynosi 20.000/00zt.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze uchwalamy budzet na 2017 rok jeszcze w roku 2016. Srodkow

na inwestycje mamy na chwile^ obecna, 2.300.000,00zt./ a wciqgu roku przekroczymy z cata^ pewnoscig
4,5 mln zt. Deficyt mamy niewielki. W nowy rok wejdziemy z nadwyzkq budzetowq w granicach
650.000,00zt. Taka, nadwyzk^ b^dziemy miec po raz pierwszy. A musimy pami^tac, ze zdarzaty SJQ lata
kiedy w ciqgu catego roku tyle wydawalismy na inwestycje.

Zadtuzenie na koniec roku wynosi ok. 500 tysi^cy ztotych, czyli mniej niz nadwyzka.

Mamy ambitne zatozenia. Jak juz mowita Pani Skarbnik planujemy trzy duze przedsi^wzi^cia tj.

budowQ pie^ciu drog, budow^ nowego budynku dydaktycznego przy szkole oraz budowe_ kanalizacji
na ulicach Kolejowej, Szkolnej i Lesnej. Na budow^ drog juz mamy dofinansowanie, na dwie
pozostate inwestycje b^dziemy si$ ubiegac.

Planujemy tez szereg mniejszych przedsi^wzi^c takich jak: rozbudowa Domu Ludowego w Mierznie,
budowa chodnika w Re_kawcu. Be_dziemy tez ubiegac sie. o srodki na wymian^ oswietlenia ulicznego
na energooszcz^dne, na odnawialne zrodta energii - chociaz w tym przypadku nasze szanse sa;
niewielkie. Ztozono bowiem 200 wnioskow, a 40 moze otrzymac dofinansowanie. Niemniej b^dziemy
do tego tematu podchodzic ponownie i szukac kolejnych ch^tnych.
Planujemy rowniez uzupetnienie oswietlenia - tarn gdzie brakuje b^dziemy montowac lampy - w
W^grzynowicach, na ulicy Sadowej, plac przy gminie, przy strazy.

Radny - Andrzej Bronowski - mamy nadwyzk^ przeszto 600.000,00zt. Z czego to wynika. Nie
doszacowalismy dochodow czy nie zrealizowalismy zaplanowanych przedsi^wzi^c.



Wojt — Marian Holak — w budzecie mielismy zapisanych kilka zadari, ktore mowitem, ze b^dziemy

realizowac pod warunkiem uzyskania dofinansowania. Srodki na pewne rzeczy albo siej nie pojawity,

albo , jak w przypadku srodkow na drogi, pojawity s\q pozno , a umowy podpisane zostaty jesieniq,

kiedy budowa drog jest najdrozsza. Uznalismy wi^c za zasadne przesuni^cie ich realizacji na rok

nast^pny. Ceny na budowe^ drog w przetargach ogtaszanych zima^ sg najlepsze.

Radny - Mirostaw Matysik - cieszy to, ze mamy dobre wskazniki i, ze robimy wielkie rzeczy.

Chciatbym jednak abysmy rowniez zajmowali sie^ drobnymi sprawami, bo one wptywajq na nasz

wizerunek. Powoduj^ to, ze mowi SJQ, iz nic nie jest robione. Wezmy chociazby zakup komputera do

biblioteki czy malowanie klatki schodowej w osrodku.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - wyjasnita, ze komputer do biblioteki zostat zakupiony.

Wojt - Marian Holak - czasem jest tak, ze czego nie robimy od razu bo za chwile^ b^dziemy tarn robic

cos innego. Nie przywozimy np. ttucznia bo za 2-3 miesiqce b^dziemy tarn robic wodociqg, albo nie

robimy asfaltu bo planujemy budowQ kanalizacji. Czasem moze s\q tez zdarzyc, ze cos faktycznie

umknie, ale to sq drobne sprawy. Dawniej wydawalismy na remonty 50 czy 60 tysi^cy ztotych. To nie

sq mate pieni$dze. Pomyslatem, ze takie rozwiqzanie jest bez sensu. Lepiej robic jakis jeden odcinek

dobrze - aby pozniej przez dtugi czas do tego nie wracac.

Radny - Andrzej Bronowski - popieram tutaj Pana Matysika. Czasem za drobne srodki i troche^ ch^ci

mozna wiele zrobic. Wczoraj mowitem o drodze na Cmentarz - nie b^de, siej powtarzat.

Radna - Aneta Nawrocka - nie zawsze z wtasnego budzetu uda sie^ zrobic to wszystko, co by si$

chciato. Aby zrobic jedno, drugie musi poczekac.

Wojt - Marian Holak - drobne rzeczy zatatwiamy od r^ki, na cuda trzeba troche, poczekac.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -
poinformowat, ze cztonkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt budzetu na 2017 rok.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i
Sportu- powiedziata, ze Komisja opowiedziata SJQ za przyj^ciem budzetu gminy na 2017 rok.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchwalenia

budzetu Gminy na 2017 rok, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwafo nr XIX/110/2016 w sprawie uchwalenia budzetu Gminy na 2017 rok stanowi zatqcznik do

niniejszego protokotu.

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - omowita projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Powiedziata, ze wieloletnia prognoza finansowa obejmuje okres roku budzetowego oraz co najmniej

trzech kolejnych lat, przy czym okres obj^ty prognozq nie moze bye krotszy niz okres na jaki przyj^to

limity wydatkow na wieloletnie przedsi^wzi^cia, a wi^c jest prognozq kroczqcq uzupetniang na

kolejny rok budzetowy. Opracowanie oraz zmiana WPF dokonywana jest corocznie, nie pozniej niz

wraz z podJQciem uchwaty budzetowej na dany rok, musi uwzgl^dniac okres planowanej realizacji

przedsi^wzi^c, nowych i kontynuowanych z lat wczesniejszych. Integralnq CZQSC WPF stanowi

prognoza kwoty dtugu, ktora jest sporzqdzana na okres, na ktory zaciqgni^to oraz planuje si$

zaciqgnqc zobowiqzania. Do 31 grudnia 2016 roku obowiqzuje WPF na lata 2016-2019 wraz z



prognozq dtugu i sptatq zobowiqzari na lata 2016-2021. Nowa Wieloletnia prognoza Finansowa

obejmuje lata 2017-2020, a prognoza kwoty dtugu obejmuje lata 2017-2022.

Zatozenia przyjqte do dochodow i wydatkow oraz kwestia obstugi dtugu publicznego stanowiq

objasnienia do WPF, ktore sq zatqcznikiem do uchwaty w tej sprowie.

Poprosita o pytania.

Pytari nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o opinie komisji.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze komisja zaakceptowata projekt uchwaty w tej sprawie.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze cztonkowie Komisji poparli projekt uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si^ - 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwata nr XIX/111/2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Budziszewice stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

Ogtoszono przerwq.

6) szczegotowego sposobu i zakresu swiadczenia ustug w zakresie odbierania odpadow

komunalnych od wtascicieli nieruchomosci i zagospodarowania tych odpadow w zamian za

uiszczona przez wtasciciela nieruchomosci opiate za gospodarowanie odpadami

komunainymi.

Sekretarz Gminy - Alina Jarecka - zmiany szczegotowo omawiane byty w trakcie posiedzenia Komisji.

Uchwata ta w niewielkim stopniu odbiega od uchwaty, ktora obowigzuje obecnie. Zmiany polegaty

gtownie na uszczegotowieniu czy doprecyzowaniu pewnych zapisow bqdz tez wykresleniu tych, ktore

reguluj^ juz inne przepisy.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o pytania.

Pytan nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o opinie komisji.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczgca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i
Sportu- powiedziata, ze Komisja zaakceptowata projekt uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie szczegotowego

sposobu i zakresu swiadczenia ustug w zakresie odbierania odpadow komunalnych od wtascicieli

nieruchomosci i zagospodarowania tych odpadow w zamian za uiszczong przez wtasciciela

nieruchomosci optat^ za gospodarowanie odpadami komunainymi, po czym poddat go pod

gtosowanie, w wyniku czego:



• za gtosowato - 13

• przeciw - 0

• wstrzymato SJQ - 0

Uchwatq przyjqto.

Uchwata nr XIX/112/2016 w sprawie szczegotowego sposobu i zakresu swiadczenia ustug w zokresie

odbierania odpadow komunalnych od wtascicieli nieruchomosci i zagospodarowania tych odpadow w

zomian za uiszczonq przez wtasciciela nieruchomosci optatq za gospodarowanie odpadami

komunalnymi stanowi zatqcznik do niniejszego protokoiu.

7) uchwalenia Regulaminu Utrzymania Czystosci i Porzadku na terenie Gminy Budziszewice.

Sekretarz Gminy - Alina Jarecka - tak jak w poprzednim przypadku regulamin w tej sprawie juz

obowiqzuje. Wprowadzamy do niego niewielkie zmiany polegajqce na uszczegotowieniu lub

doprecyzowaniu pewnych zapisow lub tez wykresleniu zapisow uregulowanych innymi przepisami.

Dla przejrzystosci zapisow uchwata podejmowana jest od nowa, a nie w formie zmiany do

poprzedniej uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto- poprosit o pytania.

Pytari nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o opinie komisji.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowal, ze cztonkowie Komisji nie wniesli uwag do projektu uchwaty w tej sprawie.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja pozytywnie zaopiniowata przedmiotowy projekt uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchwalenia

Regulaminu Utrzymania Czystosci i Porzadku na terenie Gminy Budziszewice, po czym poddat go pod

gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato SJQ - 0

Uchwatq przyjqto.

Uchwata nr XIX/113/2016 w sprawie uchwalenia Regulaminu Utrzymania Czystosci i Porzqdku na

terenie Gminy Budziszewice stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

8) zmianv uchwatv nr XVII/103/2016 Radv Gminv Budziszewice z dnia 29 listopada 2016 roku

w sprawie Gminnego programu przeciwdziatania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar

przemocv w rodzinie na lata 2017-2020.

KierownikGOPS-Agnieszka Malinowska - omowita proponowane zmiany uchwaty.

Naste,pnie poprosita o pytania.

Pytan nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o opinie komisji.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja opowiedziata si$ za przyj^ciem uchwaty w tej sprawie.



Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze cztonkowie Komisji nie wniesli uwag do projektu tej uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany uchwaty

nr XVI1/103/2016 Rady Gminy Budziszewice z dnia 29 listopada 2016 roku w sprawie Gminnego

programu przeciwdziatania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata

2017-2020, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato SJQ - 0

Uchwatz przyjqto.
Uchwata nr XIX/114/2016 w sprawie zmiany uchwaty nr XVII/103/2016 Rady Gminy Budziszewice z

dnia 29 listopada 2016 roku w sprawie Gminnego programu przeciwdziatania przemocy w rodzinie

oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2017-2020 stanowi zatqcznik do niniejszego

protokoiu.

Wojt - Marian Holak - na r^ce Pani Kierownik ztozyt podzi^kowania dla pracownikow Gminnego

Osrodka Pomocy Spotecznej. Powiedziat, ze wszystkie problemy rozwiqzywane sq w odpowiednim

momencie i z duzym zaangazowanie. Do kazdego cztowieka podchodzi SJQ indywidualnie z duzq

empatiq.

Dodat, ze nie tak dawno dzieci z terenu naszej gminy trafity do domu dziecka. Dzi^ki wielkiemu

zaangazowaniu naszych pracownikow dzieci wrocity do swojego domu. Oprocz wymiaru czysto

ludzkiego ma to takze wymiar finansowy. W przeciwnym wypadku Gmina musiataby ponosic wysokie

koszty za pobyt dzieci w domu dziecka.

Kierownik GOPS - Agnieszka Malinowska - podzi^kowata za stowa uznania oraz za dotychczasowq

dobrq wspotpracQ.

9) okreslenia wysokosci optat za korzystanie z wychowania przedszkolnego poza czasem

przeznaczonym na bezptatne nauczanie. wychowanie i opieke dzieci do lat 5.

Inspektor UG - Matgorzata Wojcik - omowita projekt uchwaty w tej sprawie. Wyjasnita, ze

koniecznosc podj^cia tej uchwaty wynika ze zmiany tresci przepisu b^da^cego podstawa do jej

podjQcia.

Zasadnicza zmiana polega na tym, ze optatq mozna b^dzie objqc jedynie dzieci do lat pi^ciu.

Poprzednio podlegaty jej takze szesciolatki. Proponuje SJQ aby stawka za kazd^ godzin^ korzystania

przez dziecko w wieku do lat 5 z wychowania przedszkolnego poza czasem bezptatnego nauczania,

wychowania i opieki wynosita 1 zt.

NastQpnie poprosita o pytania.

Pytah nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto — poprosit o opinie komisji.
Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie Komisji zaakceptowali projekt tej uchwaty

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja opowiedziata si$ za przyj^ciem uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie okreslenia

wysokosci optat za korzystanie z wychowania przedszkolnego poza czasem przeznaczonym na



bezptatne nauczanie, wychowanie i opieke^ dzieci do lat 5, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za glosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato siQ - 0

Uchwatq przyjqto.
Uchwata nr XIX/114/2016 w sprawie okreslenia wysokosci op/at za korzystanie z wychowanio

przedszkolnego poza czasem przeznoczonym na bezptatne nauczanie, wychowanie i opiekq dzieci do

lat 5 stanowi zatqcznik do niniejszego protokoiu.

PUNKT5
INFORMACJA WOJTA O DZIAtANIACH PODEJMOWANYCH W OKRESIE MlljDZY SESJAMI

RADYGMINY

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze 10 lat temu gmina przystgpita do Zwiqzku Mi^dzygminnego

Bzura. Wtedy juz byto wiadomo, ze po wejsciu Polski do UE optaty za odbior smieci bcjdg znacznie

wzrastac. Trzeba byto wi^c szukac rozwiqzania. Powstat Zwiqzek i zaplanowana zostata budowa

wysypiska. Procedury trwaty bardzo dtugo. Niemniej w pazdzierniku odbyt si^ przetarg na budowQ

wysypiska i sortowni odpadow. Wptyn^to kilka ofert. Sq one teraz sprawdzane. Wiosna ogtoszony

b^dzie rowniez przetarg na zakup taboru niezb^dnego do funkcjonowania.

Przez te lata kosztowato to GminQ okoto 200 tysi^cy ztotych. Mam nadzieje^ ze zapewni nam to

stabilne ceny. B^dziemy tez niezalezni od firm, ktore na naszym terenie zajmujq si$ odbiorem smieci.

Ceny majg bye takie same dla wszystkich czlonkow zwiqzku.

Poinformowat ponadto, ze rozprawa w Sqdzie Administracyjnym w sprawie budowy wiezy

telefonicznej odb^dzie si^ 13 stycznia. Gmina nie jest jednak strong w tej sprawie. Teraz bowiem

zaskarzona jest decyzja Samorzqdowego Kolegium Odwotawczego.

Poza tym przygotowujemy projekt na budowe^ kanalizacji na ulicach Kolejowej, Szkolnej i Lesnej.

Uzupetniamy wniosek na budow^ budynku dydaktycznego przy szkole. Jezeli nie otrzymamy

dofinansowania ze srodkow unijnych mozna b^dzie ubiegac si^ o dofinansowanie z WFOSiGW.

Dodal, ze w Wspolnocie ukazat SJQ ranking dotyczgcy wykorzystywania srodkow z Unii Europejskiej.

Na 1566 gmin zaj^lismy 153 miejsce. W naszym powiecie zajmujemy drugie miejsce. Pokazuje to

obraz naszej wieloletniej pracy — na poczgtku bowiem jako jedni z niewielu nie si^gnejismy np. po

srodki z Sapardu.

Ostatnio tez ukazata si^ gazetka u naszych sgsiadow. W latach 2013-2014 na pierwszym miejscu jest

Gmina Zelechlinek gdzie wydatki inwestycyjne na jednego mieszkanca wynoszg 1.194,00zt, na

ostatnim Budziszewice z kwotg 584,00zt. Przeanalizowatem to dogl^bnie i doszedtem do wniosku, ze

podane kwoty to wydatki ze srodkow wtasnych - a w takim przypadku dobrze to o nas swiadczy. Jak

widac wie.c z porazki mozna stworzyc sukces.
Dodat, ze potrudzit SJQ takze i zobaczyt jak wyglgda sprawa budowy drog u naszych sgsiadow. Otoz

powstaty jakies odcinki drog, ale w slad za nimi Gmina zaciqgata kredyty komercyjnie praktycznie na

catosc tych inwestycji. To nie jest wtasciwe podejscie.

Nadmienit, ze ma swiadomosc tego, ze nie zawsze robi si^ wszystko idealnie. Niemniej robimy wiele

dobrych rzeczy i powinnismy tylko bardziej promowac to co robimy.

Nast^pnie podzi^kowat wszystkim zebranym za dobrq wspotprac^, za zaangazowanie w dziatania

podejmowane na rzecz gminy .
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PUNKT6J7
ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI
SPRAWY ROZNE

Prezes OSP Budziszewice - Roman Zieliriski - podzi^kowat Wojtowi za wspotprac^ ze straza^. Dodat,

ze wszystkie prosby zawsze sg realizowane. Z tego co wie Rada Gminy nigdy si^ temu nie sprzeciwia.

Nadmienit, ze obecnie dziatania strazy nie sq skupione na gaszeniu pozarow, ale na dziataniach

ratowniczych. Aby robic to wtasciwie nieustannie trzeba podnosic swoje kwalifikacje.

Dodat, ze niedtugo nasza straz obchodzita b^dzie swoje stulecie. Cudownie bytoby pozyskac srodki na

zakup nowego wozu. Wszystkie jednostki wkoto majq nowe sprz^ty. Dobrze bytoby wi^c abysmy i my

mogli poszczycic si^ nowym wozem.

Powiedziat rowniez, ze sala znajdujqca si^ w OSP zawsze jest do dyspozycji Gminy. Nie potrzeba

zadnej optaty wystarczy tylko po sobie posprzqtac.

Na zakohczenie zyczyt zebranym wszystkiego dobrego w Nowym Roku.

Radna - Barbara Wozniak - podzi^kowata za udziat w programie Szlachetna paczka. Powiedziata, ze

dzi^ki okazanej wrazliwosci wszystkie potrzebujqce rodziny udato si^ obdarowac.

Radna - Aneta Nawrocka - zapytata kiedy zakupione zostanie oprogramowanie do biblioteki.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - powiedziata, ze w przysztym roku.

PUNKT 8
ZAKONCZENIE OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto -zycza^c wszystkiego dobrego w Nowym 2017 Roku

zamknaJXIX sesje^ Rady Gminy.

Protokotowflfta: Przewodnicz^cy Rady Gminy

y^^/btr Jagietto
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